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PROTOKÓŁ Nr XI/2015 
z jedenastej sesji VII kadencji Rady Gminy Tarnów Opolski 

odbytej w dniu 28 września 2015 r. 
 
 
Sesja odbyła się w sali budynku OSP w Tarnowie Opolskim ul. Klimasa 9 o godz. 10:40. 
W sesji udział wzięli radni: 

1. Bahryj Zbigniew  
2. Dyga Dawid 
3. Dyga Szymon 
4. Halupczok Krzysztof 
5. Kalla Rajmund 
6. Klama Andrzej 
7. Kobienia Alfred 
8. Patoła Anna  
9. Piechówka Bożena 
10. Pietruszka Zygmunt 
11. Schreiber Waldemar 
12. Szymik Ewa 
13. Urban Rudolf 
14. Wilk Waldemar 

Stanowi to frekwencji. 
1. Nieobecny: Klimek Krystian – nieobecność nieusprawiedliwiona 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Mutz Krzysztof - Wójt Gminy 
2. Knapik Aneta – Skarbnik Gminy 
3. Gierłach Bartosz – Radca Prawny 

 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia sesji. Stwierdził obecność 14 radnych, co stanowi 
kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Ad 2 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek sesji: 

1. Otwarcie XI sesji Rady Gminy 

2. Sprawy regulaminowe:  

- stwierdzenie prawomocności obrad sesji, 

   - przedstawienie porządku obrad sesji 

      3.  Informacja przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między  
           sesjami  
 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady  

5. Sprawozdanie z realizacji ustnych wniosków i interpelacji 

6. Przyjęcie informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy Tarnów Opolski oraz 
kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze 2015 r.  
 

7. Wybór ławnika do Sądu Rejonowego w Opolu –do orzekania w sprawach z zakresu 
prawa pracy 
- powołanie Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania tajnego 
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- przekazanie informacji odnośnie ważności i nieważności głosu 
- przeprowadzenie głosowania tajnego 
- ogłoszenie wyniku wyboru 
 

      8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika 
  

9. Podejmowanie pozostałych uchwał: 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015  

 
• Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komu-
nalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 
zamian za uiszczona przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi 
 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i 
wdrażania planu gospodarki niskoemisyjnej w Gminie Tarnów Opolski 

 
• Projekt uchwały w sprawie poparcia Apelu Związku Gmin Wiejskich Rzeczy-

pospolitej Polskiej o odrzucenie zapisów projektu ustawy Prawo wodne 
 

10. Sprawozdanie z działalności komisji 

11. Przyjęcie protokołu z obrad X sesji odbytej w dniu 4.09.2015 r.  

12. Interpelacje i zapytania radnych 

13. Wolne wnioski i informacje 

14. Zakończenie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy wnosi o ujęcie w porządku sesji: 
• W pkt 7 porządku sesji: Stanowisko Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławni-

ków 
• W pkt 7 w pozycji powołanie komisji skrutacyjnej: Projekt uchwały w sprawie powo-

łania komisji skrutacyjnej 
W obecności 14 radnych wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wójt wnosi o wycofanie z porządku sesji 

• Projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicie-
li nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczona przez wła-
ściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnym 

W obecności 14 radnych wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Komisja Społeczno Gospodarcza… zgłosiła wniosek o wycofanie z porządku sesji: 

• Projektu uchwały w sprawie poparcia Apelu Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospoli-
tej Polskiej o odrzucenie zapisów projektu ustawy Prawo wodne 

W obecności 14 radnych za wycofaniem projektu uchwały głosowało 9 radnych, 3 przeciw, 2 
wstrzymało się od głosu. 
Większością głosów projekt został wycofany. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie porządku sesji po zmianach. 
W obecności 14 radnych porządek sesji został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady Gminy w 
okresie od sesji odbytej w czerwcu 2015 r.: 
- Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego pismem z dnia 10 czerwca 2015 r. infor-
muje, że w ramach budżetu za 2015 r. (rozdział 92120 – ochrona zabytków i opieka nad za-
bytkami) udzielił Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Marcina Biskupa, dotacji w wysokości 
150 000,00 zł przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. Tarnów Opolski kaplica św. 
Marcina w kościele św. Marcina – konserwacja techniczna i estetyczna ołtarza św. Marcina 
oraz rzeźby św. Marcina; 
- Pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddziału w Tarnowie Opolskim z dnia 
27 lipca 2015 r. zawierające spostrzeżenia i uwagi dotyczące sposobu organizacji roku szkol-
nego 2015/2016 – Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że pismo to otrzymali wszyscy 
radni na adres domowy; 
- Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Opolskiego NK.III.4131.1.45.2015.AP z dnia 3 
sierpnia 2015 r. stwierdzające nieważność uchwały Nr VII/58/2015 Rady Gminy Tarnów 
Opolski z dnia 29 czerwca 2015 r. w sprawie ustanowienia przystanku komunikacyjnego przy 
ul. Wiejskiej w miejscowości Przywory; 
- Pismo Spółdzielni Pracy Surowców Mineralnych w Opolu z dnia 3 września 2015 r. zgła-
szające uwagi do projektu uchwały w sprawie uchwalenia drugiej edycji studium uwarunko-
wań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Tarnów Opolski; 
- Pismo sołtysa wsi Przywory z dnia 18 września 2015 r., w którym zwraca się o informację 
na temat realizacji uchwał z zebrania wiejskiego odbytego w dniu 16 kwietnia br.; 
Radna Ewa Szymik zgłosiła, że sołectwo chciałoby ruszyć z pracami budowy placu zabaw dla 
dzieci i oczekuje wskazanie przez Gminę terenu mienia gminnego pod plac zabaw.  
Wójt odpowiedział, że uważa, że plac zabaw można by wykonać na miejscu fundamentów 
pod salę gimnastyczna lub na tere3nie, na którym odbywają się festyny wiejskie; 
- Mieszkańcy ul. Słowiańskiej w Tarnowie Opolskim pismem z dnia 18 sierpnia 2015 r. 
zwracają się o naprawienie drogi, która jest w bardzo złym stanie; 
- Pismo WiK Opole Nr PN-3521-3/15 z dnia 18 września 2015 r. zawierające wniosek wraz z 
uzasadnieniem o zwolnienie z podatku od nieruchomości od gruntów, budynków lub ich czę-
ści oraz budowli służących do odprowadzania i oczyszczania ścieków na terenie Gminy Tar-
nów Opolski. 
- Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Rady Gminy wpłynął anonim. Ze 
względu na to, że jest anonimem nie będzie rozpatrywany.   
- Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informacje na temat złożonych przez radnych 
oświadczeń majątkowych wg stanu na dzień 31 grudnia 2015 r. - w wyniku analizy Oświad-
czeń majątkowych złożonych przez radnych wg stanu na dzień 31.12.2014 r. stwierdziłem, że 
wszyscy radni złożyli oświadczenia w terminie i w komplecie zgodnie z art. 24h ust. 1-4 
ustawy. 
Analiza merytoryczna danych zawartych w oświadczeniach majątkowych nie wykazała naru-
szeń przepisów prawa. 
Analiza porównawcza treści oświadczeń majątkowych oraz załączonych kopii zeznań o wy-
sokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT) z treścią uprzednio złożonych 
oświadczeń majątkowych oraz z dołączonych do nich kopii zeznań o wysokości osiągniętego 
dochodu w roku podatkowym (PIT) nie wykazała rozbieżności i nie dała podstaw do 
wszczęcia postępowań w sprawie.  
 
Radny Zbigniew Bahryj opuścił salę obrad o godz. 11: 20 – do końca sesji uczestniczyło w 
niej 13 radnych.  
Ad. 4 
Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady  
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Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację Wójta Gminy na temat złożonych 
oświadczeń majątkowych przez kadrę kierowniczą Urzędu Gminy w Tarnowie Opolskim oraz 
kierowników gminnych jednostek. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił przedłożone mu sprawozdanie z realizacji uchwał 
Rady Gminy: 

Uchwały Rady Gminy z VIII sesji z dnia 29 czerwca 2015r  

• Uchwała nr VIII-70- 2015 w sprawie zmiany Statutu BOOS w Tarnowie Op. - reali-
zowana 

• Uchwała nr VIII-69-2015 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę - stosowana  
Uchwała nr VIII-68-2015 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Tarnów Opolski - wykonana  

• Uchwała nr VIII-67-2015 w sprawie zaopiniowania planu obszaru aglomeracji Tar-
nów Opolski - wykonana  

• Uchwała nr VIII-66- 2015 w sprawie określenia usług odbierania odpadów - stosowa-
na  

• Uchwała nr VIII-65-2015 w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na 
ławników – wykonana, na posiedzeniu w dniu 8.09.br. Zespół dokonał wyboru prze-
wodniczącego i zastępcy, oraz dokonał analizy złożonych dokumentów kandydata na 
ławnika 

• Uchwała nr VIII-64-2015 w sprawie nabycia nieruchomości w Tarnowie Op. dz. 
1170-16 – wykonano, powyższa działka została przejęta na mienie gminy 26.08.15r. 

• Uchwała nr VIII-63-2015 w sprawie nabycia nieruchomości w Tarnowie Op. dz.347 
• /47 i 311/47 – wykonano, nabyto dnia 26.08.2015 r. 
• Uchwała nr VIII-62-2015 w sprawie nabycia nieruchomości w Tarnowie Op działka 

nr 1723/269 – wykonano, nabyto dnia 26.08.2015 r. 
• Uchwała nr VIII-61-2015 w sprawie zmiany uchwały nr XXXV-224-2013 dot. słu-
żebności gruntowej- uchwała uchylona przez Radę Gminy na sesji w dniu 9.07.2015 

• Uchwała nr VIII-60-2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015 - wy-
konana 

• Uchwała Nr VIII-59-2015 zmian wieloletniej prognozy finansowej - wykonana 
• Uchwała nr VIII-58-2015 w sprawie ustanowienia przystanku komunikacyjnego przy 

ul. Wiejskiej w miejscowości Przywory – Rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Opol-
skiego z dnia 3.08.2015 r. stwierdziło nieważność uchwały 

• Uchwała nr VIII-56-2015 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 
za rok 2014- wykonana 

• Uchwała nr VIII-57-2015 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 
2014 - wykonana 

Uchwały Rady Gminy z IX sesji z dnia 9 lipca 2015r  

• Uchwała nr IX-75-2015 w sprawie uchylenia uchwały nr VIII-61-2015 - wykonana 
• Uchwała nr IX-74-2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015 - wyko-

nana 
• Uchwała nr IX-73-2015 zmiany wieloletniej prognozy finansowej - wykonana 
• Uchwała nr IX-72-2015 w sprawie zbycia nieruchomości w Raszowej –wykonano, 

nieruchomość zbyta w dniu 26.08.2015 r.  
• Uchwała nr IX-71-2015 w sprawie zasięgnięcia opinii od komendanta Policji informa-

cji o kandydacie na ławnika – wykonana, Komendant Wojewódzki wyraził opinię 
Uchwały Rady Gminy z X sesji z dnia 4 września 2015r  

• Uchwała Nr X-76-2015 z dnia 04.09.2015 zmiany wieloletniej prognozy finansowej - 
wykonana 
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• Uchwała Nr X-77-2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015 - wyko-
nana 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie z realizacji ustnych wniosków i interpelacji 

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Opolu  pismem z dnia 15 lipca 
2015 r. poinformowała, że opracowany i zatwierdzony projekt stałej organizacji ruchu 
uwzględnia wprowadzenie przejścia dla pieszych przy włączeniu ul. Kopalińskiej  do drogi 
krajowej Nr 94 w m Naklo.  
 
 Z VII sesji w dniu 27.04.2015 r.  
WNIOSEK NR 2/2015 Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych, 
Rodziny i Jej Problemów 
Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu o wykonanie malowania przejścia dla 
pieszych na wysokości skrzyżowania ulicy Księdza Klimasa z ul. Korczaka w Tarnowie 
Opolskim (przystanki autobusowe na końcu wsi w kierunku skrzyżowania z drogą krajową) – 
Wydział Komunikacji Starostwa Powiatowego w Opolu udzielił odpowiedzi, że powołana 
przez Starostę Opolskiego komisja ds. organizacji ruchu na drogach negatywnie oceniła 
propozycję przejścia dla pieszych we wskazanym miejscu.  
 
Interpelacje na sesji: 

Radny Alfred Kobienia: znaki zakazujące parkowanie na ul. Kopernika są na chwilę obecną 
usunięte, jest tam problem przejazdu. 
Wójt: Utwardzić plac przy szkole z przeznaczeniem, że jest to parking i wystosować pismo do 
dyrektora szkoły w Tarnowie Opolskim o zakazanie parkowania na poboczu ulicy Kopernika.  
- 18 sierpnia br. wystosowane zostały pisma do Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej 
oraz Dyrektora Gimnazjum w Tarnowie Opolskim o egzekwowanie, aby samochody 
pracowników parkowane były w wyznaczonych utwardzonych miejscach parkingowych  
 
WNIOSKI  I INTERPELACJE RADNYCH RADY GMINY TARNÓW O POLSKI ZA-
TWIERDZONE NA SESJI W DNIU 29 czerwca 2015 r. 

 
WNIOSEK NR 8/2015 Komisji Społeczno Gospodarcza, Gospodarki Finansowej, Go-
spodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
Wnioskuje się o publikowanie 1x w kwartale w gazetce gminnej i na stronie internetowej 
Urzędu Gminy informacji, o jakości wody w Gminie Tarnów Opolski.- Informacja, o jakości 
wody w Gminie Tarnów Opolski jest publikowana na stronie internetowej, informacja ta 
również pojawi się w następnym nr gazetki lokalnej.     
       
WNIOSEK NR 4/2015 Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych, 
Rodziny i Jej Problemów 
Wnioskuje się o ustawienie znaku „STREFA ZAMIESZKANIA” dotyczącego ulicy Dębowej 
w Tarnowie Opolskim  
Oraz: 
WNIOSEK NR 5/2015 Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych, 
Rodziny i Jej Problemów 
Wnioskuje się o ustawienie znaku pionowego informującego o miejscu parkowania dla osób 
niepełnosprawnych przed blokiem nr 9 (były hotel pracowniczy) na Osiedlu Zakładowym w 
Tarnowie Opolskim.  
Dotyczące montażu oznakowania przy ul. Dębowej  
„ Strefa zamieszkania” oraz przy Osiedlu Zakładowym oznaczenie miejsca parkingowego 
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dla niepełnosprawnych – wykonanie oznakowania zlecono firmie ReZNAK Znaki drogowe 
w Opolu. Montaż nastąpi w miesiącu październiku br. 
 
WNIOSEK NR 6/2015 Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych, 
Rodziny i Jej Problemów 
Wnioskuje się o wyremontowanie odnogi ulicy Mickiewicza w Raszowej.- W związku z bra-
kiem środków finansowych na bieżące utrzymanie dróg zakres zostanie ujęty w planie bu-
dżetu na rok 2015. 
 
WNIOSEK NR 7/2015 Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych, 
Rodziny i Jej Problemów 
Wnioskuje się o odtworzenie punktów oświetleniowych przy ulicy Łącznej (przy terenie 
rekreacyjnym powstałym po byłym kółku rolniczym) w Raszowej.  
Ewentualnie rozważyć możliwość ustawienia latarni ulicznych – na wniosek Rady Sołeckiej 
zamiast oświetlenia wykonano plac zabaw  
 
Interpelacje radnych: 
Radny Alfred Kobienia zwrócił się, aby: 
- wystąpić z kolejnym pismem o usunięcie konarów drzew z placów kolejowych, - brak 
informacji 
- wezwać Pana Szcześnioka do uporządkowania placu stanowiącego jego własność, - brak 
informacji 
- miały być usunięte dziury na drogach, gdzie była położona frezowina - bieżąca konserwacja 
dróg polegająca na uzupełnieniu ubytków frezowiną została wykonana. 
 
WNIOSKI I INTERPELACJE RADNYCH RADY GMINY TARNÓW OP OLSKI ZA-
TWIERDZONE NA SESJI  
W DNIU 9 lipca 2015 r. 
 
- Radny Andrzej Klama zgłosił wniosek o wystąpienie do PKP o uporządkowanie konarów 
drzew zalegających w rowach - –brak informacji 
 
- Radny Szymon Dyga poinformował, że rozmawiał z dyrektorem Zarządu Dróg Powiato-
wych w Opolu P. Dziatkiewiczem i z radnymi powiatowymi, którzy przekazali mu informa-
cję, że nadwyżki budżetowe nie będą przeznaczane na nowe inwestycje, a na remonty bieżą-
ce. Zwrócił się do Wójta Gminy o podjęcie rozmów z dyrektorem ZDP odnośnie remontu 
drogi powiatowej od Kosorowic w stronę Miedzianej i Przywór.- Brak informacji 
 
- Wójt:  Drogi dojazdowe do wałów w Kątach Op. są całe porozjeżdżane.  
Konieczne będzie wykonanie udokumentowania obecnego stanu dróg polnych, aby wiedzieć, 
jaki był ich stan w przypadku, gdy wymagane jest odtworzenie drogi do stanu pierwotnego. -  
Brak informacji 
 
- Wójt  poinformował, że udało się znaleźć wykonawcę, który wykona drogi leśne od Kątów 
Opolskich przez Miedzianą do Kamienia Śl. – brak informacji 
Radny Szymon Dyga zgłosił, aby jak będzie walec drogowy, to zwrócić się, aby przejechał 
po drogach wysypanych kamieniem.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
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Ad. 6 
Przyjęcie informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy Tarnów Opolski oraz 
kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze 2015 r.  
Przewodniczący Rady Gminy po stwierdzeniu, że radni nie maja uwag do przedłożonej in-
formacji poddał ja pod głosowanie. 
W obecności 11 radnych informacja została przyjęta jednogłośnie. (W głosowaniu nie brali 
udziału radni: Zbigniew Bahryj, Alfred Kobienia, Zygmunt Pietruszka). 
 
Ad. 7 
Wybór ławnika do Sądu Rejonowego w Opolu –do orzekania w sprawach z zakresu 
prawa pracy 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Stanowisko Zespołu ds. zaopiniowania kandyda-
tów na ławników z dnia 8 września 2011 r. w sprawie czy zgłoszenia kandydatów na ławni-
ków wpłynęły w terminie oraz czy spełniają wymagania formalne. W swoim stanowisku Ze-
spół stwierdza, że wpłynęło 1 zgłoszenia kandydata na ławnika i nie stwierdza uchybień w 
zakresie zgłoszenia Pana Tomasza Grzegorza Regi, jako kandydata na ławnika. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania komisji 
skrutacyjnej i zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów na członków tej komisji.  
Radni zgłosili kandydaturę radnych: Szymona Dygi, Dawida Dygi i Ewy Szymik . Zgłoszeni 
kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
W obecności 13 radnych za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych. Kandydaci na człon-
ków komisji skrutacyjnej nie brali udziału w głosowaniu. 
Uchwała Nr XI/78/2015 została podjęta.  
 
Komisja Skrutacyjna po ukonstytuowaniu się dokonała opieczętowania kart do głosowania 
tajnego. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację o sposobie głosowania i o ważności 
oddanego głosu. 
Komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania tajnego. 
Po oddaniu głosu przez 13 radnych Komisja dokonała podliczenia głosów i sporządziła pro-
tokół z przeprowadzonego głosowania tajnego. Kandydat na ławnika Tomasz Grzegorz Rega 
otrzymał 11 głosów. 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 
W obecności 13 radnych uchwała nr XI/ 79/2015 została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad. 9 
Podejmowanie pozostałych uchwał: 
Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  
W obecności 13 radnych uchwała Nr XI/80/2015 została podjęta jednogłośnie. 

 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił negatywna opinię Komisji Rolnictwa… do zada-
nia: 

25 900 90001 

Budowa przyszkolnej 
oczyszczalni ścieków 

(budynek szkoły 
w Raszowej) 

50 000,00 

Poprawa infra-
struktury w bu-

dynku szkoły pod-
stawowej 
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Komisja Rolnictwa …negatywnie zaopiniowała przyjęcie do planu zadań inwestycyjnych 
sfinansowania budowy przydomowej oczyszczalni ścieków na potrzeby szkoły podstawowej 
w Raszowej. Komisja uzasadniła: 

1) Rozważyć możliwość do podłączenia ścieków ze szkoły do istniejącej przydomowej 
oczyszczalni wybudowanej na potrzeby przedszkola, 

 
2) Zadanie jest nie ekonomiczne, ponieważ wyznaczone są środki finansowe na opraco-

wanie „Koncepcji uporządkowania gospodarki ściekowej w miejscowościach Wali-
drogi i Raszowa w gminie Tarnów Opolski” – nie wiadomo, jakie zostaną przed-
stawione rozwiązania 

Po dyskusji, w której głos zabrali radni Krzysztof Halupczok i Rajmund Kalla – Przewodni-
czący Rady Gminy poddał pod glosowanie przyjęcie wniosku Komisji. 
W obecności 13 radnych „za” nie było głosów, przeciw głosowało 8 radnych, 5 wstrzymało 
się od głosu.  
Większością głosów wniosek został oddalony.  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2015. 
W obecności 13 radnych za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 5 wstrzymało się od 
głosu. 
Większością głosów uchwała Nr XI/ 81/2015 została podjęta. 
  
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania 
planu gospodarki niskoemisyjnej w Gminie Tarnów Opolski 
W obecności 13 radnych uchwała Nr XI/82/2015 została podjęta jednogłośnie. 
 
O godz. 12: 00 obrady opuścił radny Waldemar Wilk. Do końca sesji obecnych było 12 rad-
nych.  
Ad. 10 
Sprawozdanie z działalności komisji 

Informację na temat prac Komisji Społeczno Gospodarcza, Gospodarki Finansowej, Gospo-
darki Komunalnej i Mieszkaniowej przedstawił Przewodniczący Komisji Szymon Dyga. Ko-
misja na posiedzeniu w dniu 21.09.2015 r. omówiła temat poboru opłaty targowej na targowi-
sku w Tarnowie Opolskim. W posiedzeniu uczestniczył Pan Leszek Rubik, reprezentujący 
handlowców oraz inkasent poboru opłaty Józef Mateja.  
W dyskusji ustalono, że na chwilę obecną opłata pobierana będzie zgodnie z zajmowaną po-
wierzchnia łącznie z samochodem.  
Przy opracowywaniu projektu regulamin targowiska proponuje się umieścić zapis: „ handlu-
jący podaje powierzchnię na podstawie oświadczenia”. 
Ponadto Komisja dokonała analizy projektów uchwał pod obrady Rady Gminy. 
Rozpatrując sprawy bieżące Komisja wysunęła  
WNIOSEK NR 9/2015 
Zwrócić się do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Opolu  
o poprawienie orurowania chodnika i orurowania zabezpieczającego pieszych na całej długo-
ści drogi nr 94 przebiegającej przez Walidrogi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał przyjęcie wniosku pod głosowanie. 
W obecności 12 radnych wniosek przyjęto jednogłośnie 
WNIOSEK NR 10/2015 
Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu o ujęcie w planie zadań inwestycyjnych na 
rok 2016 dokończenie remontu drogi powiatowej nr 1712 O w miejscowości Kosorowice.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał przyjęcie wniosku pod głosowanie. 
W obecności 12 radnych wniosek przyjęto jednogłośnie 
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WNIOSEK NR 11/2015 
Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu o poszerzenie i wycinkę drzew na ul. Na-
kielskiej w Tarnowie Opolskim na odcinku od wjazdu z ul. Klimasa do cmentarza. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał przyjęcie wniosku pod głosowanie. 
W obecności 12 radnych wniosek przyjęto jednogłośnie 
 

Informację na temat prac Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Zdrowia, Spraw Socjalnych, 
Rodziny i Jej Problemów przedstawił Przewodniczący Komisji Zygmunt Pietruszka. Komisja 
na posiedzeniu w dniu 23 września br. zapoznanie się z sytuacją dotyczącą mieszkań socjal-
nych w Gminie i ilością wniosków o wypłatę dodatków mieszkaniowych. Informacji udzieliła 
P. Sylwia Harasimczuk. Gmina nie posiada lokali socjalnych. Na przydział oczekuje 12 ro-
dzin. Obowiązek zapewnienia mieszkania socjalnego spoczywa na Gminie.  
W związku z tym, że nie ma możliwości dokonania eksmisji Gmina płaci Spółdzielniom 
Mieszkaniowym odszkodowanie (w wysokości czynszu). Od stycznia do września 2015 r. jest 
to kwota 83 tys. zł.  
Dodatki mieszkaniowe: od stycznia do września 2015 r. wydano 51 decyzji w tym 1 odmow-
na. Łączna kwota to 71 314 zł. Wnioskodawcy głównie zamieszkują mieszkania spółdzielni 
lokatorskich. Aby starać się o dodatek mieszkaniowy należy spełnić ustawowe warunki. 
Komisja dokonała analizy projektów uchwał pod obrady sesji.  
Rozpatrując sprawy bieżące Komisja nie wysunęła wniosków. 
 
Informację na temat prac Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska  
Przedstawił przewodniczący Komisji Krzysztof Halupczok. Komisja na posiedzeniu w dniu 
24 września br. omówiła spraw z zakresu wycinki i konserwacji drzew i krzewów oraz omó-
wiła inwestycje i remonty na drogach powiatowych w Gminie Tarnów Opolski, - do udziału 
w posiedzeniu zaproszony został Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Jacek Dziatkiewicz, 
który nie przybył na posiedzenie. Spośród zaproszonych sołtysów w posiedzeniu udział wzię-
li: 
- sołtys Kątów Opolskich – Janusz Borowiak 
- sołtys Przywór – Lidia Urban 
- sołtys Miedzianej – Joanna Pietruszka 
- sołtys Kosorowic – Szymon Dyga. 
W dyskusji sołtysi zgłosili postulaty, które Komisja wnioskuje o przekazanie do Zarządu 
Dróg Powiatowych w Opolu: 

1) Poszerzenie ulicy Tarnowskiej: Nakło – Tarnów Opolski z obu stron celem poprawie-
nia bezpieczeństwa dla rowerzystów i pieszych; 

2) Na jakim etapie jest modernizacja dwóch skrzyżowań w Tarnowie Opolskim: ulicy 
Klimasa z wjazdami na ulicę Św. Marcina. 

3) Przystąpić do generalnego remontu i budowy ścieżki pieszo rowerowej na odcinku 
drogi powiatowej 1712 O Kosorowice – Miedziana, oraz modernizacji lewej części 
(od strony Kosorowic) drogi przebiegającej przez miejscowość Miedziana; 

4) Wykonanie wycinki krzewów i zarośli przy drogach powiatowych na terenie gminy 
Tarnów Opolski. W pierwszej kolejności na drodze nr 1712 O na odcinku Przywory – 
Raszowa; 

5) Dokończenie wycinki drzew w miejscowości Miedziana; 
6) Zamontowanie barierek odblaskowych na wiadukcie w Przyworach od strony Przywór 

i Miedzianej przy zjeździe na ulicę Wiejską. Wniosek taki składany jest od kilku lat  
i nie jest realizowany; 

7) Pielęgnacja drzew przy kościele w Kątach Opolskich; 
8) Uzupełnienie ubytków na całej długości ul. Kościelnej w Kątach Opolskich;  
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9) Wnioskuje się o częstsze koszenie poboczy dróg; 
10) Wyrównanie gruntowej części ul. Powstańców Śląskich w Tarnowie Opolskim – do 

skrzyżowania z ulicą Jakuba Kani w Nakle.  
11) Realizacja chodnika przy drodze powiatowej w Raszowej 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przekazanie powyższych wniosków do 
Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu.  
W obecności 12 radnych wniosek został przyjęty jednogłośnie.  
 
W dalszej części posiedzenia Komisja rozpatrzyła projekty uchwał pod obrady Rady Gminy. 
Rozpatrując sprawy bieżące Komisja wysunęła: 
WNIOSEK NR 5/2015 
Wystąpić do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Opolu o poprawę 
widoczności na skrzyżowaniu drogi krajowej nr 94 z drogą powiatową 1712 O poprzez przy-
cięcie gałęzi drzew i zarośli. 
W obecności 12 radnych wniosek został przyjęty jednogłośnie.  
WNIOSEK NR 6/2015 
Wystosować pismo do właściciela gruntu o wykonanie pielęgnacji gałęzi drzew rosnących 
przy placu zabaw na Osiedlu Zakładowym w Tarnowie Opolskim.  
Łamiące się gałęzie zagrażają bezpieczeństwu dzieci i przechodniów.  
W obecności 12 radnych wniosek został przyjęty jednogłośnie.  
WNIOSEK Nr 7/2015 
Wnioskuje się do Wójta Gminy o wyznaczenie w projekcie budżetu gminy na rok 2016 więk-
szej puli środków finansowych (w porównaniu z 2015 r.) na meliorację rowów gminnych. 
W obecności 12 radnych za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, 1 wstrzymał się od 
głosu. 
Większością głosów wniosek został przyjęty. 
 
Ad. 11 
Przyjęcie protokołu z obrad X sesji odbytej w dniu 4.09.2015 r.  
Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy czy czytać Protokół z poprzedniej sesji - radny  
Alfred Kobienia zgłosił wniosek o nie czytanie protokołu.  
W obecności 12 radnych wniosek radnego został przyjęty jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 
W obecności 12 radnych protokół nr X/2015 został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 12 i 13 
Interpelacje i zapytania radnych oraz wolne wnioski i informacje 
Radni nie zgłosili interpelacji, zapytań, ani wniosków. 
 
Ad. 14 
Zakończenie sesji 
W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady  
o godz. 12:30 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: Teresa Mientus 

 
Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Rudolf Urban 


